
Opatów 30.08.2023r. 

Panie Przewodniczący! Panie i Panowie Radni! oraz Szanowni Państwo obecni na dzisiejszej sesji Rady 

Gminy Łęka Opatowska! 

Na podstawie § 32 ust. 1 w związku  § 31 Statutu Gminy Łęka Opatowska składam sprawozdanie 

Wójta Gminy  za okres  18.07. – 30.08. 2023r.  

 Uprzejmie informuję, że przyjęte przez Państwa uchwały na sesji w dniu 18.07.2023r. tj.,   

1. Uchwała Nr LXIII/366/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 lipca 2023 r. w sprawie: zmiany 
uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok, 
2. Uchwała Nr LXIII/367/2023 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka 
Opatowska na lata 2023-2039, 
3. Uchwała Nr LXIII/368/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 lipca 2023 r. w sprawie trybu 
i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Łęce 
Opatowskiej, 
4. Uchwała Nr LXIII/369/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 lipca 2023 r. w sprawie zmiany 
uchwały Rady Gminy Łęka Opatowska Nr XLII/258/2021 z dnia 21 grudnia 2021r. dotyczącej 
wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie nieruchomości zabudowanej położonej w Opatowie, na 
okres 20 lat, 
5. Uchwała Nr LXIII/370/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 lipca 2023 r. w sprawie 
uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Łęka 
Opatowska, w sąsiedztwie ulic: Słonecznej, Krętej i Parkowej, 
6. Uchwała Nr LXIII/371/2023 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 lipca 2023 r. w sprawie 
uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Opatów 
w sąsiedztwie ulicy Katowickiej i Słonecznej w gminie Łęka Opatowska, 
 
zostały w ustawowym terminie przesłane do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, 
Wydziału Kontroli, Prawnego i Nadzoru oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu Oddział w 
Kaliszu w celu sprawdzenia zgodności z prawem. 
 
W  okresie  międzysesyjnym,  (chronologicznie) uczestniczyłem w  następujących spotkaniach, 

wydarzeniach o których Państwa Radnych oraz wszystkich  tu obecnych  pragnę poinformować : 

- 19.07. W godzinach porannych uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanej kanalizacji, 

następnie w Starostwie Powiatowym wraz z Panią Skarbnik uczestniczyłem w podpisaniu 

porozumienia, by następnie w urzędzie podpisać umowę na modernizację „Orlika” w Siemianicach 

- 20.07. W urzędzie spotkałem się z mieszkańcami Łęki Opatowskiej, następnie uczestniczyłem w 

rozmowach z Dyrektor Gminnej Biblioteki, a następnie wraz z Kier. Promocji i inwestycji 

uczestniczyłem w spotkaniu organizacyjnym w GOSiT w Wieruszowie. W godzinach popołudniowych 

w urzędzie spotkałem się z przedstawicielami Firmy odnośnie decyzji środowiskowej dla farmy 

fotowoltaicznej 

- 21.07. W urzędzie wraz ze współpracownikami uczestniczyłem w spotkaniu dotyczącym rozbudowy 

oczyszczalni ścieków, następnie uczestniczyłem w Kępnie  w spotkaniu z Dyrektor kępińskiego 

szpitala i V-ce Starostą, a później spotkałem się  z projektantem na odcinkach dróg w Rakowie 

- 24.07. W urzędzie spotkałem się z mieszkańcem Rakowa odnośnie planów inwestycyjnych, 

następnie uczestniczyłem w podpisaniu umowy i przekazaniu placu budowy pod dalszą część 



kanalizacji Siemianic, by  następnie skonsultować z urbanistą, kwestie planów zagospodarowania w 

Piaskach i Siemianicach 

- 25.07. W Kępnie uczestniczyłem w obchodach 104 Rocznicy uchwalenia Ustawy o Policji 

Państwowej, natomiast popołudniem spotkałem się z Panią Doktor odnośnie ośrodka i apteki w 

Opatowie 

- 27.07. W urzędzie spotkałem się z przedstawicielami Firmy WSK 2 z Wieruszowa, następnie 

ustalaliśmy kwestie dalszej współpracy ze Spółką OUiD z Kalisza i planów inwestycyjnych, by w 

godzinach popołudniowych spotkać się z Przedstawicielkami Zarządu Fundacji „Happy Kids” 

- 28.07. W urzędzie spotkałem się z 3 radnymi odnośnie ziemi w Biadaszkach, następnie 

uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanej budowie sali gimnastycznej w Siemianicach, by 

następnie spotkać się z mieszkańcami Siemianic i Trzebienia, w kwestiach przyszłościowych 

- 30.07. W niedzielne popołudnie wraz ze współpracownicami i przybyłymi mieszkańcami 

uczestniczyłem w koncercie musicalowych artystów Opery Wrocławskiej pt. „Na wynos” 

- 31.07. W urzędzie spotkałem się z projektantem i inspektorem odnośnie dróg i sal w Łęce 

Opatowskiej i Lipiu oraz dachu w Piaskach 

- 01.08. W godzinach porannych spotkałem się w LZD w Siemianicach odnośnie sieci 

szerokopasmowej i podłączenia kanalizacji, następnie w urzędzie spotkałem się z Sołtys Rakowa, by 

później spotkać się z Burmistrz Byczyny. W godzinach popołudniowych uczestniczyłem w pogrzebie 

druha i samorządowca  Jerzego Flaczyka 

- 02.08. W godzinach porannych uczestniczyłem w radzie budowy na kanalizacji do Siemianic, 

następnie w podpisaniu umowy z Firmą Com Net i Dyrektorka Z S w Opatowie, jak również w 

rozmowie on-line z Przedstawicielami GDDKiA z Poznania odnośnie ścieżki pieszo – rowerowej i 

lewoskrętu 

- 03.08. W urzędzie spotkałem się z Przedstawicielkami Zarządu Fundacji „Happy Kids” odnośnie RDP, 

następnie z Kier. CUW odbyliśmy spotkanie w Z S w Łęce Opatowskiej odnośnie prac i modernizacji. 

Następnie wraz ze współpracownikami uczestniczyłem w radzie budowy i naradzie związanej z 

rozbudową oczyszczalni ścieków wraz z przedstawicielami głównego inwestora 

- 04.08. Wraz z Panią  Sołtys Rakowa spotkaliśmy się z Proboszczem Parafii w Siemianicach, a 

następnie w urzędzie spotkałem się z trzema gospodarzami Gmin 

- 07.08. W urzędzie spotkałem się z Przedsiębiorcą z Łęki Opatowskiej, następnie uczestniczyłem w 

radzie budowy na trwającej termomodernizacji obiektów, by później w urzędzie uczestniczyć w 

podpisaniu umów na zagospodarowanie terenu przy COM-ie w Opatowie i wykonania wymiany i 

modernizacji na części dachu sali OSP w Piaskach. 

Wieczorem wraz z Kier. ZPPG uczestniczyłem w Rakowie w spotkaniu z mieszkańcami odnośnie 

dożynek i dnia Gminy  

- 08.08. W urzędzie spotkałem się z dwoma przedsiębiorcami z Łęki Opatowskiej, następnie 

uczestniczyłem w rozmowach z Komendantem PSP w Kępnie. W godzinach popołudniowych 

spotkałem się z projektantem i inspektorami na trwających inwestycjach 

- 09.08. W godzinach porannych spotkałem się z właścicielką Firmy PETER, następnie spotkałem się z 

Przedstawicielami Stowarzyszenia „Nasz Bezpieczny Powiat”, następnie konsultowałem z Dyr. Urzędu 



Marszałkowskiego sprawy naszych dwóch inwestycji, a w godzinach popołudniowych rozmawiałem z 

Przewodniczącymi Komisji Stałych Rady Gminy 

- 10.08. W urzędzie spotkałem się z osobami zainteresowanymi podjęciem pracy, następnie 

spotkałem się z przedstawicielami Spółki OUiD z Kalisza, a następnie uczestniczyłem we wstępnych 

uzgodnieniach wykonanej fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności publicznej. W międzyczasie wraz 

ze współpracownikami uczestniczyłem w spotkaniu z Państwem zainteresowanym uruchomieniem 

apteki w Opatowie 

- 12.08. Wraz ze wszystkimi Gośćmi, Gospodarzami i Starostami Dożynek Gminnych oraz 

Mieszkańcami Gminy uczestniczyłem we mszy św. i wspaniałych uroczystościach przygotowanych 

przez Wszystkich, którym z tego miejsca jeszcze raz DZIĘKUJĘ 

- 13.08. Dzień Gminy, bieg na 10 km. i wspaniała zabawa wszystkich, którzy przybyli do Rakowa. 

Dziękuję jeszcze raz Wszystkim Mieszkańcom, organizacjom oraz wszystkim, którzy w jakikolwiek 

sposób przyczynili się do organizacji tych dwóch wspaniałych dni.  

- 16.08. W godzinach porannych uczestniczyłem w odbiorze zrealizowanego placu zabaw w 

Zmyślonej Słupskiej, następnie spotkałem się z mieszkańcami Siemianic odnośnie kanalizacji, by 

następnie uczestniczyć w radzie budowy na realizowanych termomodernizacjach 

- 17.08. W Siemianicach dokonano obioru wiaty edukacyjnej, następnie spotkałem się ze 

współpracownikami odnośnie ustaleń dotyczących rozbudowy oczyszczalni ścieków i wizyty 

projektanta, by następnie uczestniczyć w radzie budowy  na realizowanej kanalizacji w Siemianicach 

- 21.08. W godzinach porannych spotkałem się w urzędzie z Panią Mecenas, następnie 

uczestniczyłem w radzie budowy na realizowanej Sali gimnastycznej w Siemianicach, by następnie w 

urzędzie uczestniczyć w podpisaniu porozumienia z Dyrektor Gminnej Biblioteki na powierzenie 

stanowiska na kolejną kadencję  

-22.08. W urzędzie spotkałem się z Dyrektorką S P w Trzebieniu, następnie spotkałem się z 

Komendantem Gminnym OSP, a następnie z kandydatką na staż w urzędzie 

- 23.08. W godzinach porannych spotkałem się z Dyrektorką Z S w Opatowie, w kwestii ustalenia 

spraw organizacyjnych w placówce, następnie uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji 

Stałych Rady Gminy. Wieczorem uczestniczyłem w spotkaniu z Zarządem OSP w Opatowie 

- 24.08. W urzędzie odbyło się spotkanie dotyczące rozpoczęcia nowego roku szkolnego z udziałem 

Kierownik CUW i Dyrektorek szkół, następnie w Wieruszowie wraz ze współpracownicą 

uczestniczyliśmy w spotkaniu organizacyjnym odnośnie „Sztafety Pokoju”   

- 28.08. W urzędzie spotkałem się z Przedsiębiorcą z Piasek, a następnie spotkałem się z Zarządem 

OSP w Łęce Opatowskiej oraz Komendantem PSP w Kępnie 

- 29.08. W urzędzie uczestniczyłem w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia w 

kontekście wniosków stypendialnych i przygotowania placówek oświatowych do nowego roku 

szkolnego, następnie uczestniczyłem w podpisaniu umowy na realizację dwóch odcinków dróg w 

Rakowie, by później uczestniczyć w radzie budowy na termomodernizacji w Rakowie i Opatowie  

- 30.08. Przed sesją uczestniczyłem we wspólnym posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy 

 



Szanowni zebrani sprawy, które na przestrzeni minionego czasu powinny być państwu przybliżone 

to:  

Za nami kolejny czas, wciąż trwająca wojna w Ukrainie, jakiś niepokój, niepewność i obawa, gdzieś  

ciągle są w naszych głowach. Pewna doza odniesienia do jutra, ale i do przyszłości, powoduje 

emocjonalne uwarunkowania i działania.  

Wysoka Rado, robimy wszystko na płaszczyznach funkcjonowania, utrzymania, działania, a przede 

wszystkim inwestowania w kontekście bieżącego, tak bogatego  roku  2023, którego czas płynie 

bardzo szybko. 

-  Ogólna tzw.  gospodarka śmieciowa, to jeden z tematów  przewijających się cały czas, tym bardziej 

biorąc pod uwagę naszą stawkę i jej zmianę  za wywóz śmieci, ale też stawkę, związaną z podwyżkom 

na tzw. „bramce” w ZZO Olszowa za zagospodarowanie śmieci.  Ja nadal proszę mieszkańców o 

racjonalne i rzeczywiste podejście do  tematu prawidłowej segregacji , gdyż Gmina jest zobligowana 

ponosić dodatkowe  koszty za każdą nieprawidłową segregację.                                                                                                                                                                                                                           

A my w zamian jako Gmina jesteśmy jedną z nielicznych, która ma ulgi i udogodnienia w gospodarce 

śmieciowej, tak dla dużych rodzin, jak i dla przedsiębiorców, przy jednej z najniższych stawek od 

osoby i przeliczeniowej.                                                                                                                   

- Trwa  realizacja funduszu sołeckiego na 2023 rok  wyodrębnionego w budżecie Gminy na określone 

zadania w 12 sołectwach.  Chcę wierzyć, że  ten fundusz będzie  realizował  pozytywną ludzką 

interakcję i współpracę, a nie odwrotnie, a reszta będzie tylko dobrym dodatkiem, do podejmowania 

różnych działań. Przypomnę, iż na ten rok kwota wyodrębniona w budżecie to 567.344,39 zł  i wierzę, 

że będzie bardziej dopracowana przez poszczególne sołectwa, a fundusz sołecki na przyszły rok w 

kwocie prawie 600 tyś. złotych będzie akceptowalny przez wszystkich mieszkańców w poszczególnych 

sołectwach 

-  Przed nami nowy rok szkolny 2023/2024 w  szkołach, przedszkolach, jak i żłobkach zrobiono i robi 

się  wiele , by dzieci i uczniowie uczyli się w najlepszych możliwych  warunkach, tym bardziej trzeba 

na bieżąco monitować i reagować na pojawiające się sytuacje, czy problemy, by móc  funkcjonować i  

pracować  według normalnego przebiegu. Komisja Oświaty zweryfikowała stan przygotowań 

placówek do roku szkolnego w dniu wczorajszym.  Dodatkowo szukamy wspólnie różnych projektów i 

środków zewnętrznych dla jeszcze lepszych możliwości i efektów edukacyjnych, jak i rozwojowych 

młodych pokoleń naszej gminy. A na pewno w kontekście  placówek i procesu edukacyjnego wielu 

nam zazdrości, tego co mamy i czynimy w tej płaszczyźnie.  

-  Sprawy istotne i ważne dla każdego i każdego dnia na terenie naszej gminy, które powinny być 

przypominane w mojej ocenie to :   

Podjęcie wszelkich możliwych starań w kontekście przyszłego zaopatrzenia w wodę pitną oraz 

potrzebną do gospodarstw, jak również zbieranie wody deszczowej. Wnioskuję do Rady Gminy, 

aby również ten temat został w najbliższym czasie szeroko omówiony i docenione inwestycje, jak i 

plany mieszkańców Gminy w kontekście ochrony i dbałości o naszą wspólną przyszłość i życie. A z 

drugiej strony weryfikacja mieszkańców, którzy deszczówkę odprowadzają na drogi i je niszczą, a 

później ci sami narzekają na dziury… a przecież coraz bardziej musimy doceniać wartość wody, 

tylko wszyscy, a nie tylko nieliczni. 



WALKA ZE SMOGIEM I OCHRONA ŚRODOWISKA – by móc żyć i oddychać czystym powietrzem, to 

ważny problem, który trochę zszedł  na dalszy plan, ale nadal nie możemy go pomijać – ostatnie 

ostre sytuacje w Łęce Opatowskiej – tylko je przywróciły. Po trochu, myślę, że to dzięki dotacjom z 

naszego budżetu Gminy na wymianę źródeł paliw, czy programowi czyste powietrze wielu 

mieszkańców, mogło wspomóc swoje domowe budżety, ale i przestać zatruwać środowisko wokół 

nas.  

- inną kwestią jest niszczenie dróg, jak i wszystkiego co jest w określonym pasie drogowym 

( gminnym, powiatowym, czy krajowym, głównie mam na myśli niszczenie młodych drzew 

przy dogach gminnych i zajmowanie pasa, poprzez przyoranie …. Są przykłady w całej 

Gminie i to ze złymi skutkami dla naszej przyszłości. Jednak coraz częściej media podają o 

coraz surowszych karach finansowych za chemiczne i mechaniczne działanie człowieka, 

przez małe „c”, na rzecz środowiska.  

- Realizacja drogi S 11 jest po wydanej decyzji środowiskowej dla 46 km odcinka drogi 

expressowej, z posiadanych informacji w najbliższych dniach  nastąpi ogłoszenie  przetargu 

w systemie zaprojektuj i wybuduj dla części przebiegającej przez naszą Gminę oraz już 

przyszłościową kwestią przejęcia dróg tzw. technicznych wzdłuż S 11 

Inne sprawy :  

- PRZETARGI i zapytania : informacje z referatów ZPPG  i BGK  

- Trwa realizacja dokumentacyjna i uzgodnieniowa rozbudowy oczyszczalni ścieków  

- Trwa realizacja  kanalizacji od Szalonki do Siemianic (ul. Kasztanowa), jak również kanalizacji  z 

wymianą nitki wodociągowej na ul. Żabiej  i będziemy realizować dalej 

- Trwa  rozbudowa Z S w Siemianicach o salę sportową i 2 klasy edukacyjne – na ten czas wszystko 

przebiega zgodnie z harmonogramem 

-   Zakończyła się wymiana  części dachu i ocieplenia wraz z opierzeniem na sali OSP w Piaskach 

- Jesteśmy po realizacji fotowoltaiki na 10 obiektach użyteczności publicznej – myślę, że najbliższy 

czas przyniesie Gminie tylko korzyści 

- przetarg na odbiór i transport śmieci – dodatkowo 10 sołectw otrzyma pojemniki na 3 frakcje 

odpadów przy salach i świetlicach wiejskich 

Wysoka Rado  oraz  wszyscy zebrani, cieszy mnie fakt  zatroskanych mieszkańców o przyszłość, 

bezpieczeństwo i prawidłowy rozwój naszej gminy, a dzięki operatywnym, przedsiębiorczym i 

gospodarnym mieszkańcom jesteśmy tak wysoko w kraju  w różnych rankingach gmin wiejskich w  

odniesieniu do rozwoju  społeczno - gospodarczego i zrównoważonego rozwoju. Zatroskanie  o 

zdrowie  tak swoje, jak i innych, w kontekście  również następnych  pokoleń jest budujące, jednak 

martwi i smuci, a nawet ubolewam nad aspektem złych emocji i bezpodstawnych  zachowań 

skierowanych w stronę swoich sąsiadów, współmieszkańców i w ogóle drugiego człowieka. Ten  czas  

który za nami, jak i przed nami to codzienne wezwania , którym wierzę, że damy radę i pod względem 

finansowym będzie to dalszy bezpieczny czas i rozwój naszej Gminy.  Będziemy szli w dalszym 



kierunku zrównoważonego rozwoju dla poprawy codzienności życia naszych mieszkańców. Chciałbym 

dzisiejsze sprawozdanie zakończyć słowami nieznanego autora  :  „Idziesz – choć nie wiesz, co Cię 

spotka… Marzysz – choć nie wiesz, czy się spełni… Kochasz – choć nie wiesz, czy wzajemnie…  

Wierzysz – choć nie masz pewności… Takie jest życie. .”  

 

                                    Dziękuję za wysłuchanie sprawozdania                                                                                                                                                                         

                                 Wójt  Gminy Łęka Opatowska 

/-/Adam  Kopis 

 


